三 漢 譯 三

新中國

THE NEW CHINA GRAYBILL AND CHU 原著

海姆孟·書社?

The cordial reception that schools in China gave to Graybill's "Modern China" indicated the great need for a book of this kind for civic instruction as well as the appropriateness of the general contents of the book. However, in order to make it of increasing usefulness to middle schools in the rapidly changing social, cultural, and political scenes of China, the publishers deemed it wise to have a revision of "Modern China." The result is the present edition, appearing under the title of "The New China."

The main considerations that entered into the making of "Modern China" were (1) that Chinese students have a very great enthusiasm for their republic and a very keen interest in their national affair: (2) that they feel a great need for more knowledge of how young people can really express their patriotism and how they can be of actual service to their nation, especially in this new era of national reconstruction; (3) that they are eager to discern the excellences in their own civilization as well as to study through pictures and descriptions those elements of Western life-schools, homes, cities, organizations, business enterprises, daily occupations, public services, progressive movements, new inventions, etc .which, when judiciously selected and appropriated, will further the creation of a new civilization for the new China; and (4) that they enjoy learning English that is readable and usable.

In the revised edition, "The New Chins," we have retained the general character and arrangement of "Modern China," and have kept the same fourfold purpose of the book in mind. Chinese illustrations have been increased, and references to Western experience have been re-evaluated. The book has been brought up to

date in regard to the new events, new tendencies, new points of emphasis, and new outlook, which have recently appeared in China. It still contains much about Western civilization, which is defended on the ground that it is in the best spirit of the modern world that new China learns from all sources, but the point of view in selection and presentation is Chinese.

Concerning the question of language we should recall that in Chinese middle schools, where the curriculum is already crowded, such a book may find a place as a reading-text in the English course when sometimes there is no other place for it; and, we may add, there is a similar book by the same authors in Chinese for students who are not learning English. Furthermore, it is believed that this book will stimulate the production of other books that will be of assistance in meeting the great need for civic instruction in China.

This book is a civies reader, a book to read and to talk about. It is not a complete and systematically arranged textbook in economics and sociology. If the students in a given school are to have in one of their upper classes a course in those subjects, this book will constitute a good preparation for it. If there is no such course, a readingcourse of this kind is the least that the students should have in this most important part of their preparation for life in "changing China." The use of this book will lead to profitable class discussion and, it is hoped, to some useful activities. Thought-provoking questions and exercises have been added at the close of each chapter. In addition to these devices for teaching, experience has shown that the material itself naturally brings to mind an abundance of questions, useful topics for further discussion, and practical suggestions for class activity. Much time may be given to the study of interesting events in the biographies of men and women who could be only mentioned in this book.

The problem-solving method is usually advocated in social studies as well as in natural science. Although this

book is apparently only a "reader," it is so arranged that it may serve the up-to-date teacher who wishes to use the problem-solving method. He may build his course about some such set of problems as the following, using the text as a source of facts, a storehouse of ideas and ideals, a source for vocabulary, and a means of comparing and checking up.

Problems corresponding roughly to the chapters:

- I. To define "patriotism" and give reasons for our own patriotism.
 - II. To defend our pride in China.
 - III. To make sure that China is worth preserving.
- IV. To discover the spirit and first steps of a preserver or builder of a nation.
- V. To think out this hard question: Change or no change? Stand still or rush forward?
- VI. To catch the spirit of modern times and go forward in it.
- VII. To discover what success generally demands in carefulness and wisdom.
- VIII. To put that idea of efficiency into terms of national conservation and development.
- IX. To survey China's resources of labor and time and relate them to the problem of development.
- X. To solve the problem of lack of capital to invest in this development of China.
- XI. To examine into the nature of business, which is so large a part of all our activities.
- XII. To find out what knowledge lies back of modern success.
- XIII. To get down to the fundamental questions (1). What do the people really want? (2) What satisfaction does the modern Ad offer?
- XIV. To learn how to secure the physical basis for service and happiness—health, strength, and energy.

PREFACE

XV. To see what we should do for the children, and to get an estimate of the place of education in the nation's new development.

XVI. To face the often recurring demand that law and order come first.

XVII. To get clear our relations to the central government: to appreciate its services, its importance, and its difficulties.

Whatever method is used, the teacher must be skillful in securing impassionate and intelligent discussion by students and eager to point out hopeful signs of advance and improvement as illustrations of the success of Chinese-efforts along so many progressive lines.

The authors take pleasure in acknowledging that the original idea of this book as well as certain material was taken from Miss Grace A. Turkington's "My Country." They are also grateful to those who have furnished the illustrations used; to Chinese, British, and Americans who have given suggestions and material; and to the editorial staff of Ginn and Company for valuable assistance in the preparation of the manuscript.

THE AUTHORS

目次

第一章 愛 國
1.愛家鄉 2.愛家淮的意義 3.「囘故鄉去」 4.鄉村和國家
5. 升為什麼愛中國 6. 我愛中國因為我愛中國的公民 7. 我愛中國因為它給我們體物 8. 中國的國旗 9. 中國人必須敬重中國
第二章 中國:可榮耀的一個國家
1.中國是先進的國家 2.中國有特別的歷史 3.中國產生東亞的 文化 4.中國是個流行偉大牌坊的國家 5.中國兩字的意義 6. 向前看和向後看
第三章 中國:應當保存的一個國家 ······17
1.重視本國的事物 2.重視我們的祖國 3.地位優越的價值 4. 亞洲在世界上的地位 5.中國在亞洲的地位 6.中國的面積和人口 7.中國的特質 8.中國人民的品性
第四章 建國者26
1.前驅的精神 2.中國尚未人滿 3.建設一個國家 4.「建國方略」 5.死了的國家和活着的國家 6.近世的口號 7.中國學生 8.殉國的烈士 9.奮鬥的英雄 10.廣大的眼光 11.民族英雄 和世界英雄
第五章 穩固性和永久性39
1.國家的高貴子女 2.民族的可靠 3.中國已流傳了若干世代 4.舊歐洲的新學識 5.古中國的新思想 6.破壞呢還是建設 7.

第六章 企 業47
1.企業的精神 2.志 司和企業 3.發明和企業 4.廣告 5.電影 6.開發中國的富源 7.運輸
第七章 效率——經濟和成功61
1.企業和效率 2.兩個回國的留學生 3.經濟呢還是浪費 4.品質的經濟 5.使用東西的三種方法 6.原料的浪費和物品的浪費 7.中國是窮的嗎 8.商業的國家經濟 9.有設備須得十足的利益 10.效率和公共事業
第八章 保 存
1.保存富源 2.中國有很大的富源可保存 3.保存天然的物品 4.森林 2 須保存 5.森林必須有正當用途 6.一個傷心的故事 7.河流是寶貴的 8.使河流在堤壩裏 9.河流上的運輸 10.河流供給食品和飲料 11.水力的地位
第九章 時間和人工80
1. 節省時間 2. 時間成分的重要 3. 要敏捷 4. 中國正在趕上前去 5. 緊急的呼喚 6. 省工的方法 7. 中國的大宗人工的供應 8. 罷工和停業 9. 無用的人 10. 半廢的人
第十章 節儉,投資和安全92
1.金錢不用卽是耗費 2.使錢幣有用 3.奢侈是什麼 4.節儉在中國 5.快樂的節儉 6.投資 7.賭博 8.銀行積聚資本 9.銀行供給營業的資本 10.中國吃高利貸的虧 11.危險性愈大則利息愈厚 12.借貸過多 13借貸常是措的 14.國家的借貸 15.中國應借外債嗎 16.營業的穩安性 17.以保險償還損失 18.人壽保險 19.點點察那點察人

第十一章 營業與服務 109
1.古代人民的階級 2.服務是估量品格的東西 3.金錢並不汚穢
4. 舊式的中人 5. 金錢是什麽 6. 貨物與勞力 7. 營業是什麼
8. 勞工神學 9. 「服務」是現代的口號 10. 金科玉律 11.紅十
字會 12. 學生怎樣幫助國家 13. 中國人應天天爲國家服務
14.幾種特別的服務法。15.一技之長 16. 你畢業後打算怎樣
17.中國人應擅長中國文字 18.利用你「一生的機會」
第十二章 科學和國家的進步 … 124
1.科學是什麽 2.藝術與科學 3.科學時代 4.四洋科學的發展
5.中國需要科學 6.純粹科學與應用科學 7.科學的精神是什麼
8.中國需要科學家 9.中國科學家的将來 10.醫藥的科學 11.
科學的職業 12°生物的科學 13.食物生產的科學 14.自然科
學 15.社會科學 16.學校科學 17.科學與數學
第十三章 人民的生活 144
1.我們的人民需要什麼 2.公共福利 3.保全生命 4.生命和自
由 5.家庭和自由 6.幾時奴隸的制度 7.永久覺悟是自由的代
價 8.健康和安樂 9.現代 庭 10.西洋城市中的家庭 11.西
洋小市鎮中的家庭 12。西洋鄉村的家庭 13。中國的農村 14.
作小市興中的家庭 14。四十四年1月7家庭 10。「國門展門
節儉與尋樂 15「食口太多」 第十四章 健康,氣力和能力······· 168
第十四章 健康,氣力和能力
1.你的成功全靠你的健康 2.國家的成功也靠健康 3.中國人民
是耐勞苦的人民 4.健康為獲得成功和平持成功所必需 5.男女
童子軍 6.我們人民有多少是健康的 7.為日 麼這樣努力追求健
康 8. 「安全第一」或者「我要小心」 9. 個人衛生 10. 疾病
是什麼 11.何染病 12.疾病的預防 13.清潔的飲食 14.媒介

	The second line
物或寄生物 15。抵抗疾病 16。肺病 17. 受傷和局部傳染 18. 醫院和看護 19. 主要急救法和家庭救護 20. 麻醉品酒精	5
與專利藥品 21. 公共健康與衞生 22. 幾條重要的衞生規則	-
等十五章 中國的青年	186
1. 兒童時代 2. 兒童是人民的一部分 3. 戶內和戶外遊戲 4. 公 共運動場 5. 保護兒童 6. 國家的保護兒童法 7. 青年站在前線	
8. 有教育傳統的國家 9. 教育能生利嗎 10. 學校幫助建築橋勢 和鐵路 11. 有用的公民較有名的男女爲重要 12. 學校給大家	
平等的機會 13. 即將形成的强迫教育 14. 中華民國的教育	
15. 中國的大衆教育運動 16. 輿論 17. 「白雲村」的敖灣 業 18. 一個勵志的故事 19. 高等教育 20. 初等教育 21. 維持任置工作 22. 婦女與教育 23. 援手吧 24. 我們怎樣幫助學材	H,
育十六章 自由 法律和秩序	
1.雙十節 2.公民應重視自由並善用自由 3.自由是什麼 4.公 樣獲得自由 5.組織 6.規則有何必要 7.規則可以避免糾葛	
8.家庭也有規則 9.規則的另一別名叫「章程」 10. 法律 一切人 11. 尊重法律 12. 法律的施行 13. 人人都該有公式	
14. 法律和秩序 15. 理治	
第十七章 政府和公共事業	233
1.政府是一種組織 2.公僕 3.國際服務 4.辦理人民的郵政	
5.電報和無線電事業 6.另一墅的公僕 7.海陸軍 8. 裁減陸)	
9.文武官員 10.公共事業的費用 11.主權和能力 12. 學校	
政府的實習 13.「建國大綱」 14.政府的五種行政權 15.國	C
政府組織法 16.行政院 17.立法院 18.司法院 19.考試完 20 医密院 21 團結組由央政府 22 孫總理的潰囑 23.「三民主	港1
20 DE AND AL MINE AL MINE AL MARKET TO THE AD . LET TO	120

CONTENTS

PAGE

CH	APTER	I.	PATR	IOTIS	M						7	٠.
	1. Love	of I	Home.	2. WI	at L	ove	of H	ome	Mea	ns.	3. "	Back
	to my	Nati	ve Vi	llage.'	, 4.	Vill	lage	and	Nat	tion.	5.	Why
	I love	Chin	a. 6.	I love	her	for	her	Peop	ole.	7.]	love	e her
	for her	Gif	ts to	118. 8.	The	Fla	or of	Chi	na.	9	A Ch	inesa

CHAPTER II, CHINA: A NATION TO BE PROUD OF

must honor his Country.

1. China is the Senior Nation. 2. China has had a Wonderful History. 5. China produced the Culture of Eastern Asia. 4. China is a Land of Great Monuments. 5. China is the "Middle Kingdom." 6. Looking Back and Looking Forward.

CHAPTER III. CHINA: A NATION TO PRESERVE . . 17

1. Appreciating what is Native. 2. Appreciating Our Own Country. 3. Value of a Good Site. 4. Asia's Place in the World. 5. China's Place in Asia. 6. China's Size and Population. 7. The Character of the Country. 8. The Character of the People.

CHAPTER IV. BUILDERS OF THE NATION . .

1. The Pioneer Spirit. 2. China is not yet Crowded. 3. Building a Nation. 4. "Plans for National Reconstruction." 5. Dead Nations and Living Nations. 6. The Watchword of the Modern World. 7. The Students of China. 8. Patriot Martyrs. 9. Hard-Work Heroes. 10. A Broad-Point of View. 11. National Heroes and World Heroes.

CHAPTER V. STABILITY AND PERMANENCE .

1. A Country's Noble Sons and Daughters. 2. Dependability of a People. 3. China has stood for Ages. 4. New Learning in Old Europe. 5. New Thought in Old China. 6. Destruction or Construction? 7. Talkers or Deers? 8. A Construction Club.

CHAPTER VI. ENTERPRISE.	a
1. The Spirit of Enterprise. 2. Ambition and Enterprise. 3. Invention and Enterprise. 4. Advertising. 5. Motion Pictures. 6. Developing China's Resources. 7. Transportation.	The second second
CHAPTER VII. EFFICIENCY—ECONOMY AND SUC-	
	31
CHAPTER VIII. CONSERVATION	1
1. Conservation of Resources. 2. China has Great-Resources to Conserve. 3. Natural Objects to be Preserved. 4. The Forests must be Preserved. 5. The Forests must be Properly Used. 6. A Sad Story. 7. Streams are Valuable. 8. Keeping Rivers within Dikes. 9. Transporation by Streams. 10. Streams give Food and Drink. 1. Water-Power Sites.	
CHAPTER IX. TIME AND LABOR	0
 Saving Time. The Importance of the Time Element. Be Prompt. China is "Speeding Up." The Hurry Call. Labor-saving Devices. China's Great Labor Supply. Strikes and Lockouts. Wasted People. Partly Wasted People.	
CHAPTER X. THRIFT, INVESTMENT, AND SECURITY 9	2
1. Idle Money is Wasted. 2. Making the Dollar Work. 3. What is Extravagance? 4. Thrift in China. 5. Thrift in Enjoyment. 6. Investment 7. Gambling. 8. Banks gathef Capital. 9. Banks supply Working Capital. 10. China is handicapped by High Rates of Interest. 11. The Greater the Risk, the Higher the Rate. 12. There is too much Borrowing. 13. Borrowing is often Wrong. 14. The Nation's Borrowing. 15. Ought China to borrow Foreign Money? 16. Business Security. 17. Insuring against Loss. 18. Life Insurance. 19. Who will watch the Watchman?	

CHAPTER XI. BUSINESS AND SERVICE . 1

1. An Ancient Classification of People. 2. Service is the Thing to Measure. 3. Money is not Dirty. 4. The Oldfashioned Middleman. 5. What is Money? 6. Goods and Services. 7. What is Business? 8. The Dignity of Labor. 9. "Service" the Watchword Today. 10. The Golden Rule. 11. The Red Cross. 12. How Students helped the Nation. 13. A Chinese should serve his Country Every Day. 14. Some Special Ways of Serving. 15. Master Some Task. 16. What will you do when School Days are Over? 17. A Chinese must master the Chinese Language. 18. Using your "Chance in Life."

CHAPTER XII. SCIENCE AND NATIONAL PROGRESS 124

1. What is Science? 2. Arts and Sciences. 3. The Scientific Age. 4. Development of Science in the West. 5. China's Need for Science. 6. Pure Science and Applied Science. 7. What is the Scientific Spirit? 8. China needs Scientists. 9. A Future for Chinese Scientists. 10. Science in Medicine. 11. The Scientific Professions. 12. The Biological Sciences. 13. The Sciences of Food Production. 14. The Physical Sciences. 15. The Social Sciences. 16. School Science. 17. Science and Mathematics.

CHAPTER XIII. THE LIFE OF THE PEOPLE . . . 146

1. What do our People Want? 2. The General Weifare.
3. The Preservation of Life. 4. Life and Freedom. 5. Home and Liberty. 6. Certain Forms of Slavery. 7. Eternal Vigilance is the Price of Liberty. 8. Health and Comfort. 9. A Modern Home. 10. A Western Home in a City. 11. A Western Home in a Small Town. 12. A Western Country Home. 13. Rural China. 14. Thrift and the Pursuit of Happiness. 15. "Too Many Mouths to Feed."

CHAPTER XIV. HEALTH, STRENGTH, AND ENERGY . 163

1. Your Success may depend on your Health. 2. Your Nation's Success may depend on it, too 3. Chinese are Hardy People. 4. Health is Necessary to Win Success and to Hold it. 5. Boy Scouts and Girl Scouts. 6. How Many of us are Well? 7. Why seek Health so Strenuously? 8. "Safety First" or "I will be Careful." 9. Personal Hygiene. 10. What is Sickness? 11. In fectious Diseases. 12. The Prevention of Disease. 13 Clean Factors and Parks.

PAGE

14. Carriers, or Hosts. 15. Fighting Diseases. 16. Tuberculosis. 17 Injuries and Local Infections. 18. Hospitals and Nursing. 19. First Aid and Home Remedies. 20. Narcotics, Alcohol, and Patent Medicines. 21. Public and Sanitation. 22. Some Important Health Bules.

CHAPTER XV. CHINA'S YOUNG PEOPLE .

1. The Children's Age. 2. Children are Part of "the People." 3. Indoor and Outdoor Play. 4. Public Playgrounds. 5. Protection of Children. 6. What One Nation is doing for its Children. 7. Youth comes to the Front. 8. A Nation with an Educational Tradition. 9. Does Education Pay? 10. Schools help to build Bridges and Railways. 11. Useful Citizens are more Necessary than Famous Men and Women. 12. The Schools give an Equal Chance to All. 13. Education is becoming Compulsory. 14. Education in a Republic. 15. Mass Education Movement in China. 16. Public Opinion. 17. The Salvation of "White Cloud Village." 18. An Inspiring Story. 19. Higher Education. 20. Elementary Education. 21. Who will do the Work? 22. Women and Education. 23. Lend a Hand! 24. How we can help our School.

CHAPTER XVI. LIBERTY, LAW, AND ORDER 214

1. The Tenth of October. 2. Every Citizen should value Liberty and use it Properly. 3. What is Liberty? 4. How is Liberty Secured? 5. Organization. 6. Why are Rules Necessary? 7. Rules prevent Trouble. 8. Homes have Rules. 9. Another Name for Rules is "Regulations." 10. No Person is above the Law. 11. Respect for Laws. 12. The Enforcement of Law. 13. Justice for Every Person. 14. Law and Order. 15. The Reign of Reason.

CHAPTER XVII. GOVERNMENT AND PUBLIC SERVICES

1. The Government is an Organization. 2. Public Servants. 3. International Service. 4. Handling the People's Mail. 5. Wire and Wireless Service. 6. Another Group of Public Servants. 7. The Army and the Navy. 8. Reduction of the Army. 9. Civil and Military Authorities. 10. Paying for Public Service. 11 Sovereignty and Ability. 12. The Practice of Government in Schools. 13, "Principles of National Reconstruction." 14. The Five Administrative of Powers of Government. 15. The Organic Law of the

CONTENTS

												PAGE
Nat	ional	Gos	ernn	ent.	16	. Th	Ex	ecutiv	e Yua	ñ. 17	. Th	е
Leg	islativ	70	Yuan	n. 1	8.	The	Jud	icial	Yuan	19.	Th	8
Exa	minat	ion	Yuan	n. 2	0. 7	The C	ontro	l Yua	n. 21	. Unit	y an	d
	Centr The '									Sun Ya	it-Sen	.
NOTES		•										1-62
INDEX												63-64

新中國

第一章 愛 國

一 愛 家 鄉

人人都愛自己家鄉。不管這個家鄉是大是小,是新是舊,他總是 愛它的。這兒往往是他誕育生長的地方,也是他的父母多年居住的地 方,並且在這兒的鄰近,又住着他的親戚朋友。從一方面說來,這地 方較之其他地方,却也眞有一點像是屬於他的。

在大西洋裏面,離開海岸很遠的地方,有一個小島,生活在這小島上,你當認爲很苦吧。你是決不願意在那邊住一夜的吧。島上大部是石頭,生長的東西很是稀少,有時,整整的幾個星期,雲兒密佈,看不到陽光。樹木也沒有;所以人們就用粗石建築小屋,遮避風雨和烈日。他們不能積存穀米,因爲有很多的老鼠會立刻把它們吃光。他們幾乎永遠以魚食爲生。過往的船隻不多,所以島民難得看見外界的東西。偶然有一隻輪船經過時,他們便跳上自己的小船,向着輪船的所在地划了過去。他們祇想看看別的人民,想學學廣大世界裏一些事情,或者想找些一些吃的東西。他們生活中大部分時間所做的事情,照你看來,多是非常乏味的。

警有某國的政府知道了這島民的情形,那國就提議把他們移到別 的地方去,並且幫助他們去獲得一種新的生活。然而,說來奇怪,竟 沒有人願意離開那兒。原來這個荒涼的小島,已經是他們的家鄉了。 2

他們已經造起簡陋的小屋,已經愛上這艱苦的生活,且已愛上風雨和 擊着石岸的波濤,所以他們願意一輩了住在鳥上。

二 愛家鄉的意義

人類差不多都有愛家鄉的觀念 —— 對於某地方的一種熱烈喜愛 ——不管那地方是個島,是個城,或是一**座山。他們很執誠的願爲家 郑服務**,遇必要時,就是爲家鄉作戰,也無所不願。那個小島的居民 ·不肯爲了一個比較溫暖的地方,爲了一個可得到更多食物、衣服、 以及快樂的地方,而拋棄他們的家鄉,清就是他們執愛家鄉的一種表 示。

這些人民對於他們的小島,尚且如此熱愛,難道我們反而不應該 更愛這偉大的中國嗎?人的愛國發源於愛家鄉。他愛他的小村、田園 ▶鄉鎮、或城市。這是他自己的;這好像是他本身的一部分。

三「囘故鄉去」

中國人忠於他們的祖先的故鄉,也許較任何民族要爲害得多吧。 下面的一段談話是在上海聽到 內, 但並不止一次, 說不定有一千次 呢。

『王先生, 你從什麼地方來的?』(註一)

『我是從廣東南部來內。』(註二)

『你什麽時候離開那邊內?』

『已經四代以前了!』

雖然他的家庭早已離開廣東,並且他自己也沒有看見渦雷東,他 却仍舊當廣東是他的老家、認爲應該愛敬、幫助、而且只要有機會, 他就想要從速囘去一識呢。

若有人說這種對於故鄉的不滅的愛是件奇特的事,你可回答說, 在中灵這是很普通的,和愛敬父母一樣的普通——一般地普通,也一 級地自然。這種感情,也許就是由於愛父母愛家屬,愛朋友之心而發 揚起來的。也許在中國因為太普通,反而引不起多大的注意,其實這 正是愛國心的一個根源。由這愛家鄉的心,開始產生出那統 全國的 偉大力量。這種狹小範圍的愛本城愛本鄉的觀念,能保證中國有一個 偉大的前途。

> (註一)這句的意思是:『你是那裏人?』 (註二)這句的意思是:『我是廣東人。』

四 鄉村和國家

某舉世聞名的中國政治家新近說過:『我雖然現在是老了。有廣 博的經驗,關心許多重大的事情,但我還是歡喜回到我兒童時代所住 過的那個小村裏去。我愛和村中的老輩談天,重新和他們做朋友,聽 取他們的見解, 和他們一同領略他們所住的地方的情味。 從他們那 裏,我能得到些於我有益的事情。』

一定是這種忠於家鄉的觀念,助他成為一個國內外開名的政治家吧?鄉村確是國家的一部分。國家是由這些小部分集合而成的。幫助鄉村,就是幫助國家。愛鄉村,也就應當使我們愛國家。我們說:『我自己的家』,我們應同樣忠心地說:『我自己的縣』,因此,我們也得說:『我自己的省』,而尤其要緊的是說:『我自己的國』。如果我的忠心和眷愛,只限於我的親友這個小範圍內,這種忠心和眷愛是多麼微小,而且要使我的縣和省變為我的親友更好的住所,其機會也就極為稀少!如果我們的眷愛和忠心,只限於自己的村、縣、或省,這種愛國心是多麼狹窄啊!而且想要使中國成為一個大國,其機會是少得很!讓我們能滿地、堅强地把握住我們的小小的忠誠,同時對於集合許多家、村、城、縣、省而成的國家,養或同樣自然的、飽滿的、堅强的忠誠。